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Nemzeti Agrárgazdasági Kamara „Szakmakóstoló” hétről anyukámtól hallottam, mert ott 

dolgozik az intézményben. Mikor anyukám megkérdezte, hogy szeretnék-e menni, igent 

mondtam egyből, mert tudtam hogy anyukám a növényekkel foglalkozik.  

Mi kertesházban lakunk, itthon is sokat szoktunk kertészkedni és régen állataink is voltak. Volt 

pár tyúkunk, amiket én etettem, és persze nyulaink. Szabadon voltak tartva. Mindig azt 

beszéljük itthon anyukámékkal és apukámmal, hogy egy tanyára szeretnénk menni távol 

mindentől és magunknak megtermelni mindent. Nagyon vártam a tábort, mert tudtam, hogy 

anyukám ebben az iskolában szerezte meg azt a tudást, amit a mai napig tud és alkalmazza is 

a munkájában. Mi még barkácsolni is szoktunk itthon, mi csináljuk magunknak az évszakokhoz 

megfelelő dekorációkat. Legyen az egy ajtódísz, vagy egy karácsonyi koszorú.  

Első nap a táborban megismertük egymást, hisz mindenki más iskolából érkezett. Csináltunk 

csapatzászlót, ami közben nagyon jól szórakoztunk, sőt a tanárok is nagyon kedvesek voltak, 

akik segédkeztek nekünk. Megismertük az iskola területét, körbevezettek minket. Az állattartó 

telepen, a kertészetben és persze kimentünk a dísznövény kertészetbe is, aminek mókás volt 

a neve, mert úgy hívják hogy " VÍRUS" kertészet.  

A másnap is szuper volt, mert elmentünk egy tejüzembe. Ott megnéztük az állatokat, és hogy 

hogyan fejik a teheneket. Elmagyarázták azt is nekünk, hogy a gép úgy feji a teheneket, mintha 

a kisboci enne.  Megmutatták az üzemet, ahol a tejből mi mindent csinálnak. Én tejallergiás 

vagyok, de akkor is jó volt látni, hogy hogy csinálják a kakaót és a tejfölt. Mi is ki próbálhattuk 

a túrókrém gyártását.  Attól hogy én nem ehettem belőle, elhoztam anyukáméknak haza és 

nagyon ízlett nekik. Elmentünk utána egy gyümölcsösbe, ahol rengeteg gyümölcsfa volt. 

Nagyon sokat hallgattuk, hogy milyen sok idő még egy kis magoncból ilyen nagy termő fa lesz. 

Elmondták nekünk mi minden készül a gyümölcsből. Itt például gondolok a sima fogyasztásra, 

mikor leszedjük a fáról, befőttnek, aszalványnak, vagy gyümölcslének és ami nem megfelelő 

egyikre sem, azt komposztálják vagy alkoholt főznek belőle.  

Másnap az iskolában voltunk, ami nagyon tetszett nekem, mert megismerkedtünk a 

kertészettel és az ott termő zöldségekkel. Megmutatták nekünk, hogyan lehet bio 

módszerekkel a káros bogarakat elpusztítani a növényekről. Amit nem tudtunk, azt szuperül 

elmagyarázták nekünk a tanárok, akik végig velünk voltak. Odukat is helyeztek ki a kertbe, 

hogy a madarak is segítsenek nekünk a kártevőket irtani, mi pedig otthont bizosítunk nekik. 

Utána a tankonyhára mentünk, ahol zöldségekből csalamádét készítettünk, mert amiket 

megtermelünk, azt különböző módon fel is tudjunk használni.  



És jött az a nap, mikor Martonvásárra látogattunk el az Agroverzumba. Nekem ez volt a 

legérdekesebb, mert ott a kártevőkkel is sokat foglalkoznak. Mikor visszamentünk az iskolába 

Petra néni nekünk is megmutatta a mikroszkóppal, hogy milyen egy olyan levél, amin egy 

gomba kártétele látszik, és egy olyat is, amin egy bogár kártétele van. Az engem nagyon 

érdekel, hogy egy nagyító segítségével miket lehet látni.  

Nagyon szuper hogy szinte mindent meg tudunk termelni magunknak és közben a természetet 

és az állatvilágot is tudjuk védeni. Mint például szükséges a széna az állatoknak, de míg le nem 

kaszáljuk, addig a méhek tudnak virágport gyüjteni róluk és a madarak is tudnak táplálkozni a 

sok rovarból, amik rajtuk van. Amit meg lekaszáltunk szalmát, azt meg télen meg tudjuk etetni 

az állatokkal, hogy nekünk legyen tej vagy hús.  

Olyan helyeken is jártunk, ahová egyébként el sem tudtam volna jutni, ha nem lett volna ez a 

tábor. Kimentünk a vicces nevü Virus kertészetbe, ott megtanultuk, hogy azért ez a neve, mert 

régen a növényvédő állomáshoz tartozott és akkoriban itt is a növényi kártételekkel 

foglalkoztak. De most már nem, hanem itt nevelik a kis magokból, a dugványokból a szép 

virágzó növényeket. Megmutatták, hogy egy picike magból milyen és mekkora növény fejődik 

ki. Hogyan lehet növényeket szaporítani, ha levágjuk egy kicsi ágát és azt megfelelő módon 

dugványozzuk el. Bizony, hogy ugyan olyan növényt kapunk kis időn belül, mint amiről 

levágtuk. Szuper volt az a hatalmas üvegház is ott. Azt is megtudtuk, hogy ami az 

iskolakertészetben van beültetve, a sok-sok zöldség palánták, azt itt az üvegházban nevelték 

fel.  

Ez egy szuper hét volt, nagyon hasznos dolgokat tanultunk meg gyerekfejjel. Például arról is, 

mikor láttuk a fólia sátorban a sok uborkát elültetve és meglepődve mondtuk, hogy mennyi 

virág van rajta és mennyi uborka lesz belőle. Ám a tanár bácsi elárulta, hogy van fiú és lány 

virág és csak azon lesz termés, ahol már virágzáskor is látszik a kis uborka.  

Most már tudom, hogy anyukám miért ezt a szakmát választotta.  Miért szeretnének a szüleim 

egy tanyára költözni, hogy annyi növényt tudjanak termeszteni és állatot nevelni, hogy 

ellásson miket. Azért erősít meg engem is, hogy ezt a szakmát válasszam. Azzal szeretnék 

foglalkozni, ami a természetnek és az embereknek is hasznos és örömet okoz. A tábor végén 

nagyon meg is dicsértek minket, hogy milyen fegyelmezetten viselkedtünk és hogy nagyon 

sokat kérdezősködtünk.  Amit a hét során készítettünk dolgokat, azt haza is vihettük. Kár hogy 

ilyen gyorsan elment ez a hét. Remélem jövőre is lesz ilyen tábor, mert az elsők között leszek 

a jelentkezésben.  

 



 

 


